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Szanowni Państwo, 

kiedy w  2014 roku obejmowaliśmy Zarząd Powiatu 
Sokólskiego, wiedzieliśmy, że bezwzględnie musimy wy-
budować w szpitalu blok operacyjny. Dziś z dumą mogę 
powiedzieć, że udało nam się to znakomicie. Ale oprócz 
tego dokonaliśmy w tej placówce o wiele więcej, niż za-
kładaliśmy, i oddaliśmy do użytku również OIOM, cen-
tralną sterylizatornię oraz nowoczesną pracownię to-
mografii komputerowej. Zadbaliśmy o to, by wszystkie 
te miejsca reprezentowały najwyższy, światowy poziom, 
na jaki zasługuje Sokólszczyzna. 

To nie koniec dobrych wiadomości. Powiat Sokólski, 
gminy leżące na jego terenie oraz związki powiato-
wo-gminne właśnie otrzymały olbrzymie, historyczne 
środki na realizację kolejnych zadań z myślą o miesz-
kańcach. Dzięki temu stworzymy nowe miejsca pracy, 
rozbudujemy i  tak coraz lepszą sieć dróg, jeszcze bar-
dziej rozwiniemy szpital oraz infrastrukturę. Społe-
czeństwo stanie się bogatsze, młodzież chętniej tu po-
zostanie, widząc dla siebie szersze perspektywy, a nasz 
region dalej będzie się wspaniale rozwijał.

Starosta Sokólski
Piotr Rećko

Udowodnili, że potrafią się bawić, Udowodnili, że potrafią się bawić, 
a nawet fikać walczykaa nawet fikać walczyka

Dwa koła gospodyń wiej-
skich z  powiatu sokólskie-
go wzięły udział w  kolejnej 
odsłonie cyklu „Polskie bie-
siady” organizowanej przez 
Telewizję Polską. Mowa 
o KGW Bogusze i KGW „Ka-
mioneczki”, które skorzystały 
ze specjalnego zaproszenia 
i  w  malowniczej scenerii 
Podlaskiego Muzeum Kul-
tury Ludowej w  Wasilkowie 
świetnie się bawiły.

– Nie mogliśmy nie skorzy-
stać z  takiego zaproszenia, 
bo to przede wszystkim do-
bra zabawa w  wyśmienitym 
towarzystwie – mówi Kata-
rzyna Tolko z  Koła Gospo-
dyń Wiejskich w Boguszach.

Mieli za zadanie jedynie 
przygotować poczęstunek 
na swój stół, włożyć stroje 

klubowe, o  ile takie posia-
dają i  po prostu się dobrze 
bawić. I  tak też się stało, bo 
atmosfera panująca podczas 
wydarzenia nie odbiegała ni-
czym od tej podczas spotkań 
w  gronie przyjaciół, znajo-
mych i rodziny. A z uczestni-
kami śpiewali i tańczyli mu-
zyczni idole, tacy jak: Kazik 
Mazur, Łukasz Zagrobelny, 
Halina Mlynkova, Józefina, 
Tadeusz Seibert, Jan Traczyk, 
Dariusz Kordek, Robert 
Rozmus i  Rafał Brzozowski. 
W role wodzirejów i gospo-
darzy imprezy wcielili się: 
Anna Popek, Robert Rozmus 
i Rafał Brzozowski.

– Wspaniale się bawiliśmy. 
Wszyscy uczestnicy i  pro-
wadzący to przesympatyczni 
ludzie, a  atmosfera podczas 
biesiady nie do opisania. 
A  jeszcze fajniej teraz oglą-
dać gotowe dzieło – przyzna-
je pani Kasia.

Dodaje, że po letnim, in-

tensywnym okresie spo-
tkanie te było takim miłym 
zakończeniem tego sezonu. 
Teraz chwilę odpoczną i nie-
bawem zaczną planować ko-
lejne działania w swoim kole.

Zachwyceni udziałem 
w  biesiadzie są także człon-
kowie Koła Gospodyń Wiej-
skich „Kamioneczki”, którzy 
prowadzą działalność przy 
Wiejskim Klubie Kultury 
w Starej Kamionce, działają-
cym przy Sokólskim Ośrod-
ku Kultury.

– Był to super czas spędzo-
ny zarówno w  miłym towa-
rzystwie, jak i  atmosferze. 
Każdy miał okazję spróbo-
wać naszych potraw, które 
tam zawiozłyśmy. To także 
fajny sposób na integrację 
i  wypromowanie naszego 
koła – relacjonuje Dorota 
Panasiuk, przewodnicząca 
KGW ze Starej Kamionki.

SYLWIA MATUK
fot. KGW Bogusze

NAUCZYCIEL WYCHO-
WAWCA W SOSW

Miejsce pracy: Os. Zielone 
1A, 16-100 Sokółka.

Zakres obowiązków:
Nauczyciel-wychowawca 
w SOSW w Sokółce, zajęcia 
opiekuńczo-wychowawcze 
w internacie.
Wymiar etatu: 0.5.
Data rozpoczęcia i  zakoń-
czenia pracy:
06.11.2023 - 21.06.2024.

Wymagania konieczne
Wykształcenie: wyższe 
(w tym licencjat).

Umiejętności i uprawnienia: 
przygotowanie pedagogicz-
ne.

Inne wymagania: wykształ-
cenie wyższe na kierunku 
pedagodika opiekuńczo-wy-
chowawcza, studia podyplo-
mowe lub kurs kwalifikacyj-
ny-oligofrenopedagogika.

Pracodawca:
Specjalny Ośrodek Szkolno-
-Wychowawczy w Sokółce.

Sposób aplikowania:
za pośrednictwem urzędu
(kontakt: Monika Woronko, 
tel. 857229022).

POMOC KUCHENNA
KELNER

Miejsce pracy: Bohoniki.

Zakres obowiązków:
Wykonywanie czynności 

związanych z przygotowa-
niem i wstępną obróbką ar-
tykułów spożywczych, które 
są używane przez kucharza 
do sporządzania dań i posił-
ków (kuchnia tatarska).
Obsługa kelnerska gości:
wydawanie potraw i  napo-
jów, nakrywanie stołów.

Rodzaj umowy: umowa 
o pracę na czas określony.

Wymagania konieczne: wy-
kształcenie podstawowe.

Pozostałe wymagania: chę-
ci i  umiejętności do pracy 
w kuchni, mile widziane do-
świadczenie zawodowe.

Sposób aplikowania:
za pośrednictwem urzędu
(kontakt: Alicja Wierel, tel. 
857229039).

PRACA
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W sokólskim szpitalu zakończyła się olbrzymia inwestycjaW sokólskim szpitalu zakończyła się olbrzymia inwestycja

– Kiedy w  grudniu 2014 
roku obejmowaliśmy Za-
rząd Powiatu Sokólskiego, 
wiedzieliśmy, że musimy 
wybudować w  szpitalu 
blok operacyjny. Wszystkie 
miejsca, które dziś otwie-
ramy, reprezentują najwyż-
szy, światowy poziom. Ale 
idziemy dalej, nadal bę-
dziemy modernizować tę 
placówkę – zapewnił Piotr 
Rećko, Starosta Sokólski.

W Samodzielnym Publicz-
nym Zakładzie Opieki Zdro-
wotnej w Sokółce odbyło się 
uroczyste otwarcie aż czte-
rech miejsc, z  których będą 
korzystać potrzebujący tego 
pacjenci. To: blok operacyj-
ny, oddział anestezjologii 
i  intensywnej terapii, czyli 
tzw. OIOM, pracownia to-
mografii komputerowej oraz 
centralna sterylizatornia.

– Gdy Anna Aniśkiewicz 
została dyrektorem szpita-
la, wiedziałem, że to bardzo 
dobra wiadomość, bo na-
dejdą dla niego nowe czasy. 
Dziękuję Staroście za to, że 
chce rozwijać tę placówkę 
i  że pacjenci, którzy będą 
tu leczeni, będą mieli do 
tego jak najlepsze warunki 
– mówił w czasie spotkania 
Paweł Wnukowski, radny 
Sejmiku Wojewódzkiego.

Projekt, którego rezultaty 
oglądali goście sokólskiej 
placówki, a które będą słu-
żyć całej społeczności, był 

KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Jarosław Stasiulewicz

podzielony na dwa zadania. 
Na pierwszym etapie stwo-
rzono blok operacyjny. Całe 
piętro, w  którym będzie się 
on mieścił, zostało w ramach 
założeń nadbudowane nad 
obecną kuchnią i  starą pral-
nią. Koszt tych prac, a także 
wyposażenia bloku, wyniósł 
około 15 mln zł.

Na drugim etapie zrealizo-
wano w szpitalu dwa kolejne 
założenia. W  miejscu stare-
go bloku operacyjnego po-
wstał oddział anestezjologii 
i  intensywnej terapii, a  tam, 
gdzie dotychczas mieściła się 
pralnia, stworzono centralną 
sterylizatornię. Łączny koszt 
wyniósł tu ponad 10 mln zł.

Oddzielnym zadaniem 
było natomiast stworzenie 
pracowni tomografii kom-
puterowej. Przy współpra-
cy z  Powiatem Sokólskim 
szpital wyremontował stare 
pomieszczenie w  stacji ren-
tgenowskiej i  dostosował je, 
by badać w  nim pacjentów 
z  użyciem tomografu. Ten 
zaś jest wart aż 1,3 mln zł.

W  czasie uroczystości 
Adam Andruszkiewicz, Se-
kretarz Stanu w  Minister-
stwie Cyfryzacji, serdecznie 
podziękował Piotrowi Reć-
ko za nadzorowanie tej pla-
cówki i  podkreślił, że jego 
skuteczność w  zakresie po-
zyskiwania środków jest nie-
zwykle wysoka, wręcz rekor-
dowa na skalę województwa 
podlaskiego. Senator Ma-
riusz Gromko zaznaczył na-
tomiast, że chce, by sokólski 
Zakład Opiekuńczo-Leczni-
czy był mocnym punktem na 
mapie województwa podla-
skiego.

– Sokółka zawsze słynęła 
z  bardzo dobrych lekarzy. 
Chciałbym, by nowe miej-

sca pracy były też impulsem 
dla młodego pokolenia. By 
młodzi medycy przychodzi-
li do nas i  przejmowali ster 
oraz ochronę naszego życia 
i zdrowia – mówił Starosta.

Przy tej wyjtkowej okazji 
Piotr Rećko, Starosta Sokól-
ski, przekazał bardzo dobrą 
dla wszystkich mieszkańców 
naszego Powiatu wiado-
mość. Otóż szpital w  Sokół-
ce otrzymał na doposażenie 
SOR-u  kwotę ponad 11 mln 
zł, a  na zakup nowoczesnej, 
wysoko wyspecjalizowanej 
aparatury medycznej dodat-
kowo 2 mln zł. Podkreślił 
przy tym wsparcie, jakiego 

w tym zakresie udzielili szpi-
talowi m.in. Adam Andrusz-
kiewicz i  Mariusz Gromko. 
Podziękował też pozostałym 
parlamentarzystom, bez któ-
rych otwierane inwestycje 
nie doszłyby do skutku.

Natomiast Bogusława 
Szczerbińska, Wicewojewoda 
Podlaska, zaznaczyła, że dzia-
łania samorządu bardzo do-
brze wpisują się w programy 
rządowe i  lokalne, a  Powiat 
Sokólski świetnie korzysta 
z możliwości, jakie daje ofer-
ta rządu, i je wykorzystuje. 

Spotkanie było też okazją 
do odebrania przez dyrek-
torów czterech szkół pro-
wadzonych przez Powiat 
symbolicznego czeku na 
stworzenie w nich pracowni 
informatycznych. Wręczył 
go Adam Andruszkiewicz.

Na uroczystym otwarciu 
nowych pomieszczeń i  pra-
cowni w  sokólskim szpitalu 
pojawili się między innymi: 
Piotr Rećko – Starosta Sokól-
ski, Adam Andruszkiewicz 
– Sekretarz Stanu w  Mini-
sterstwie Cyfryzacji, Mariusz 
Gromko – Senator RP, Paweł 
Wnukowski – radny Sejmi-
ku Wojewódzkiego, Bohdan 

Paszkowski – Wojewoda 
Podlaski, Bogusława Szczer-
bińska – Wicewojewoda 
Podlaska, Jerzy Białomyzy – 
Wicestarosta, Bożena Jolanta 
Jelska-Jaroś i Romuald Gro-
macki – członkowie Zarządu 
Powiatu Sokólskiego, Maciej 
Michalczuk – prezes firmy 
Geno, która wykonywała 
inwestycję, a także samorzą-
dowcy, dyrektorzy placówek 
podległych Powiatowi, radni 
Rady Powiatu Sokólskiego 
i Rady Społecznej, duchowni 
oraz personel medyczny.

Oddano do użytku blok operacyjny, OIOM, pracownię 
tomografii komputerowej i centralną sterylizatornię
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Seniorzy spotkali się na wyjątkowym baluSeniorzy spotkali się na wyjątkowym balu

– Bardzo serdecznie dzię-
kujemy wam za obecność. 
Jesteście cudowną formacją, 
wspaniałym zespołem ludzi. 
Liczyliśmy na was i dziś jeste-
ście z nami. To bardzo ważne 
– tymi słowami Piotr Rećko, 
Starosta Sokólski, otworzył 
bal.

Bawili się na nim w Metal-
-Fachu seniorzy z  naszego 
Powiatu, w  tym członkowie 
Koła Związku Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów w So-
kółce. Ale wśród zaproszo-
nych gości pojawiły się rów-
nież osoby młodsze od nich. 
To działający w  naszym re-
gionie samorządowcy. Wśród 
nich był Paweł Wnukowski, 
radny Sejmiku Wojewódz-
kiego.

– Mam nadzieję, że atmos-

fera, którą dziś razem stwo-
rzymy, będzie rodzinna, 
wspaniała, a  my wszyscy ra-
zem będziemy mogli poroz-
mawiać, pobawić się i  świę-
tować. Dziękuję, że jesteście 
– zwrócił się do seniorów.

Koło Związku Emerytów, 

Rencistów i  Inwalidów to 
bardzo prężnie funkcjonu-
jąca organizacja. Działa na 
rzecz poprawy warunków ży-
cia osób starszych i niepełno-
sprawnych, przeciwdziała ich 
samotności, marginalizacji 
i  wykluczeniu społecznemu. 
Terenowe ogniwa Związku 
współdziałają z  samorządem 
terytorialnym, prowadzą bo-
gatą działalność kulturalną 
i  artystyczną, organizują za-
jęcia sportowe, rekreacyjne 
i rehabilitacyjne dostosowane 

do potrzeb i  zainteresowań 
swoich członków. Sokólskie-
mu Kołu przewodniczy Elż-
bieta Kędyś.

– Jest mi tak miło patrzeć 
na was wszystkich. Mając 
tyle lat, ile mamy, spełniamy 
swoje marzenia. W  tej chwi-
li wszystko możemy. Bawmy 
się, cieszmy się i  żyjmy tą 
chwilą – zwróciła się do go-
ści.

O  tym, że zebrani na balu 
seniorzy są tak naprawdę 

młodzi duchem, wspomniał 
też Artur Gajlewicz, bur-
mistrz Dąbrowy Białostoc-
kiej. Mówił również o działal-
ności Pawła Wnukowskiego 
na rzecz tej grupy społecznej.

Natomiast Łukasz Owsiejko, 
prezes Agencji Rozwoju Re-
gionalengo „Ares” w  Suwał-
kach, zaznaczył, że reprezen-
towana przez niego jednostka 
od nowego roku ma wdrażać 
kilka działań skierowanych 
między innymi właśnie do 
osób w wieku emerytalnym.

– Będą to projekty szkole-
niowe i  takie, dzięki którym 
pomożemy państwu zakła-
dać koła gospodyń wiejskich, 
stowarzyszenia, fundacje. 
Umożliwi to państwu pozy-

skiwanie środków, na przy-
kład na wyjazdy integracyjne 
– poinformował.

Razem z seniorami ten wie-
czór spędzili między innymi: 
Piotr Rećko – Starosta Sokól-
ski, Paweł Wnukowski – rad-

ny Sejmiku Wojewódzkiego, 
Mariusz Gromko – senator, 
Artur Gajlewicz – burmistrz 
Dąbrowy Białostockiej, Łu-
kasz Owsiejko – Prezes 
Agencji Rozwoju Regional-
nego „Ares”, Tomasz Tolko 
– Dyrektor Wydziału Orga-
nizacyjnego w Starostwie Po-
wiatowym w  Sokółce, a  tak-
że przedstawiciele Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych 
z  dyrektor Katarzyną Kiedą-
-Tolko na czele.

KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Krzysztof Jacewicz

Informacja Starosty Sokólskiego z 9 października 2023 r. 
o wyłożeniu projektu operatu opisowo-kartograficznego 
obrębu ewidencyjnego Chworościany gm. Nowy Dwór

Stosownie do art. 24a ust. 4 i 5 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. 
Prawo geodezyjne i kartograficzne (t.j. Dz.U. z 2023 r., poz. 
1752) Starosta Sokólski informuje, że w Starostwie Powiato-
wym w Sokółce – Ośrodku Zamiejscowym w Dąbrowie Bia-
łostockiej, przy ul. Gen. N.Sulika 4A, w terminie od 27 paź-
dziernika 2023 r. do 17 listopada 2023 r. (w  dni robocze) 
w godzinach od 8.00 do 15.00 zostanie wyłożony do wglądu 
osób fizycznych, osób prawnych i jednostek organizacyjnych 
nieposiadających osobowości prawnej projekt operatu opi-
sowo-kartograficznego, opracowany w ramach modernizacji 
ewidencji gruntów i  budynków obrębu Chworościany, jed-
nostka ewidencyjna Nowy Dwór, powiat sokólski, wojewódz-
two podlaskie.

Ponadto ww. projekty zostaną udostępnione do wglądu 
w  Geoportalu Powiatu Sokólskiego, w  trybie publicznym, 
pod adresem: http://powiatsokolski.geoportal2.pl.
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Kościół żyje dzięki EucharystiiKościół żyje dzięki Eucharystii

W Sanktuarium Naj-
świętszego Sakramentu 
przy kościele parafialnym 
pw. św. Antoniego Padew-
skiego w  Sokółce, zebrały 
się tłumy wiernych, aby 
wspólnie celebrować 15. 
rocznicę niezwykłego zda-
rzenia

– To tutaj 12 października 
2008 r. miało miejsce wydarze-
nie eucharystyczne, kiedy to 
na komunijnej hostii pojawiła 
się cząstka Najświętszego Serca 
Pana Jezusa. Pochylamy się nad 
tą wielką tajemnicą naszej wia-
ry, dziękując naszemu Panu, Je-
zusowi Chrystusowi, za dar bo-
żej miłości i Jego obecności. Że 
dobry Bóg w  swej przeogrom-
nej miłości darować nam raczył 
i złożył w nasze ręce swego syna 
w tym znaku eucharystycznym 
– mówił ksiądz Jarosław Ciuch-
na, proboszcz parafii. 

Ksiądz Karol Jabłoński, wi-
kariusz w sokólskiej parafii św. 
Antoniego, przypomniał, że od 
dnia zesłania Ducha Świętego, 
w  którym Kościół rozpoczął 
swoje pielgrzymowanie ku Oj-
czyźnie Niebieskiej, Najświęt-
szy Sakrament niejako wyzna-
cza rytm jego dni, wypełniając 
je ufną nadzieją.

– W  najświętszej Eucharystii 
zawiera się całe dobro ducho-
we Kościoła, to znaczy – sam 
Chrystus. Nasza pascha i chleb 

żywy, które przez swoje oży-
wione przez Ducha Świętego 
i ożywiające ciało daje życie lu-
dziom – kontynuował.

Jubileuszowej liturgii prze-
wodniczył Jego Ekscelencja 
Arcybiskup Józef Guzdek, Me-
tropolita Białostocki. A  Mszę 
św. koncelebrował Arcybiskup 
senior Edward Ozorowski, 
Biskup pomocniczy Archi-
diecezji Białostockiej Henryk 
Ciereszko oraz kilkudziesięciu 
kapłanów.

– Gromadzimy się wokół 
ołtarza, aby jeszcze raz wy-
brzmiało pytanie z  dzisiejszej 
Ewangelii „Co myślicie? Jakie 
jest wasze podejście do jednej 
z  najważniejszych prawd wia-
ry? Czy potraficie przez proste 
gesty potwierdzić wiarę i  sza-
cunek dla Boga ukrytego pod 
postaciami chleba i wina?”. Jeśli 
w  naszych umysłach i  sercach 
jest napięcie pomiędzy „tak” 
i „nie”, niech zwycięży „tak” dla 
Jezusa obecnego w Eucharystii. 
Niech to nie tylko będą słowa, 

ale konkretne postawy i czyny 
– mówił abp Józef Guzdek.

Arcybiskup wyjaśniał, że 
w  ten świat nieustannego na-
pięcia pomiędzy wiarą i  nie-
wiarą dla Jezusa obecnego 
w  Eucharystii, Bóg wkraczał 
wielokrotnie przez nadzwy-
czajne wydarzenia. Jednym 
z  nich było wydarzenie eu-
charystyczne w  Sokółce, które 
miało miejsce 15 lat temu.

Na uroczystości przybyli 
profesorowie i  alumni Archi-
diecezjalnego Wyższego Semi-
narium Duchownego w  Bia-
łymstoku, pracownicy Kurii 
Metropolitalnej, przedstawi-
ciele Kapituł, Katedralnej Ka-
pituły Kolegiackiej w  Krypnie 
i  Kapituły Kolegiackiej w  So-
kółce, siostry zakonne, siostra 
Felicyta – elżbietanka, która 
zaprojektowała kustodium, 
w  którym umieszczona jest 
cząstka Ciała Pańskiego, kawa-
lerowie i damy Grobu Bożego, 
parlamentarzyści, władze pań-
stwowe i samorządowe, przed-

stawiciele służb mundurowych, 
Wojska Polskiego, dyrektorzy 
szkół, poczty sztandarowe oraz 
wierni z Sokółki, powiatu, wo-
jewództwa, pielgrzymi z Polski 
i zagranicy.

Jubileusz uświetnił chór pa-
rafialny pod dyrekcją organisty 
– Piotra Czeczota, chór kanto-
rów Archidiecezjalnego Wyż-
szego Seminarium Duchowne-
go w  Białymstoku, Powiatowa 
Młodziezowa Orkiestra Dęta 
przy Zespole Szkół w  Sucho-
woli pod dyrekcją Jarosława 

Szczerby. 
Na zakończenie liturgii pro-

cesja kanoników sokólskiej 
kolegiaty przeniosła do ołta-
rza polowego Najświętszy Sa-
krament i  kustodię z  cząstką 
Ciała Pańskiego. Po wspólnej 
adoracji i  odmówieniu Litanii 
do Najświętszego Serca Pana 
Jezusa i  Aktu Zawierzenia 
Arcybiskup Guzdek udzielił 
zebranym uroczystego błogo-
sławieństwa Najświętszym Sa-
kramentem.

Historia Cudu Eucharystycznego

W niedzielę 12 października 2008 roku Mszę Świętą o  godzinie 
8:30 celebrował młody wikary, ks. Filip Zdrodowski. Podczas roz-
dzielania Komunii Świętej jednemu z księży na stopień ołtarza upadł 
konsekrowany komunikant. Zgodnie z  procedurami ksiądz prze-
niósł Hostię do naczynia z wodą (vasculum), by mogła się rozpuścić. 
Po zakończeniu Mszy zakrystianka siostra Julia Dubowska – zakon-
nica ze Zgromadzenia Służebnic Jezusa w Eucharystii – vasculum 
przeniosła do zakrystii, gdzie przelała zawartość do innego naczynia 
i zamknęła je w sejfie. O sprawie zapomniano aż do następnej nie-
dzieli, 19 października, kiedy siostra Julia otworzyła sejf i zajrzała do 
środka. Hostia wprawdzie była częściowo rozpuszczona, ale mniej 
więcej na jej środku znajdowało się coś, co przypominało żywą krew 
– jakiś czerwony skrzep. Proboszcz po skontaktowaniu się z kurią 
metropolitalną w Białymstoku postanowił nie podejmować żadnych 
działań, tym bardziej że w najbliższym czasie do parafii miał przyje-
chać Metropolita Białostocki ks. abp. Edward Ozorowski. W czasie 
wizyty arcybiskupa obejrzano Hostię i zdecydowano, żeby poczekać 
na dalszy rozwój wypadków. 29 października naczynie przeniesiono 
do kaplicy znajdującej się na plebanii i umieszczono w tabernaku-
lum. Dzień później – na polecenie arcybiskupa – ks. Gniedziejko ły-
żeczką wyjął częściowo rozpuszczoną Hostię i położył na korporale, 
który zamknięto w tabernakulum. Na początku stycznia 2009 roku 
zwrócono się z oficjalną prośbą o ekspertyzę. 7 stycznia została po-
brana z korporału próbka tajemniczej substancji. W trakcie badań 
odkryto, że ową substancją nie jest skrzep krwi, a  tkanka mięśnia 
sercowego w  fazie agonalnej. Gdy kuria białostocka zapoznała się 
z  niezwykłymi wynikami, arcybiskup powołał specjalną komisję, 
która miała zbadać, czy nie doszło do mistyfikacji. Po przesłucha-
niu światków i  obejrzeniu Hostii nie stwierdzono ingerencji osób 
postronnych. Cząstkę Ciała Pańskiego 2 października 2011 roku 
uroczyście przeniesiono do świątyni parafialnej, gdzie można Ją ad-
orować w kaplicy Matki Bożej Różańcowej. 25 marca 2017 roku ko-
ściół pw. św. Antoniego w Sokółce został ustanowiony Sanktuarium 
Najświętszego Sakramentu na mocy Dekretu wydanego przez Me-
tropolitę Białostockiego Edwarda Ozorowskiego.

Na podstawie książki pt. „Cud Eucharystyczny” H. Bejdy i M. Pabis

PATRYCJA ZALEWSKA
fot. Marcin Pogorzelski
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Za nami Sokółka Boxing Show 2023Za nami Sokółka Boxing Show 2023

– Kiedy patrzę na tych cu-
downych, młodych ludzi 
mierzących się z sobą w rin-
gu, oddanych swojej pasji 
i  podążających za marze-
niami, kiedy widzę, z  jaką 
wytrwałością i determinacją 
walczą o  zwycięstwo, czuję 
nieprawdopodobną dumę. 
To dzięki nim oraz dzięki 
trenerom, wzorom nie tyl-
ko w  sporcie, ale też w  ży-
ciu, Sokółka stała się stoli-
cą podlaskiego boksu. Jako 
Powiat Sokólski z  pełnym 
przekonaniem wspieramy 

i  nadal będziemy wspierać 
sport i rozwój fizyczny, któ-
ry w  niejednym przypadku 
staje się dla zawodników 
również pasją życia – za-
pewnił Piotr Rećko, Starosta 
Sokólski.

Właśnie odbyła się, już po 
raz kolejny i, jak zapewnia-
ją organizatorzy, nie ostat-
ni, jedna z  najważniejszych 
imprez pięściarskich nasze-
go regionu, Sokółka Boxing 
Show. Wydarzenie przycią-
gnęło do hali sportowej przy 
Liceum Ogólnokształcącym 
w  Sokółce tłumy miłośni-
ków sportów walki, którzy 
z przejęciem wymalowanym 
na twarzach obserwowa-

li dziesięć profesjonalnych 
walk. I  nie zawiedli, jeśli 
chodzi o  doping. A  na try-
bunach trudno było znaleźć 
choćby jedno wolne miejsce.

– Pamiętam, jak w  dzie-
ciństwie chodziłem na walki 
pięściarskie w  Białymsto-
ku. Gwardia Białystok była 
wtedy czołowym klubem 
bokserskim w  Polsce. Dzi-
siaj stolicą boksu na Podla-
siu jest Sokółka. Dziękuję 
Piotrowi Rećko, Staroście, 
za wspieranie tego piękne-
go sportu oraz Tomaszowi 
Potapczykowi za zaangażo-
wanie i  rozwijanie swojego 
klubu. Gratuluję, oby tak 
dalej – powiedział Mariusz 
Gromko, Senator RP.

Jak przystało na galę od-
bywającą się w  regionalnej 
stolicy tej dyscypliny, im-
prezie towarzyszyła pełna, 
profesjonalna oprawa. Hala 
sportowa na kilka godzin 
zmieniła się w miejsce starć 
pięściarskich, której cen-
trum stanowił oczywiście 
ring. 

– Boks cieszy się w Sokół-
ce ogromną popularnością. 
Widać ogromne zaangażo-

wanie zawodników, a u tych 
starszych można już zaob-
serwować duże umiejętno-
ści i  odwagę. To, co mło-
dzi sportowcy pokazali na 
ringu, musi budzić podziw 
– stwierdził Dariusz Piont-
kowski, Sekretarz Stanu 
w  Ministerstwie Edukacji 

i Nauki.
W roku 2023 Polski Zwią-

zek Bokserski obchodzi 100 
lat istnienia. Huczne obcho-
dy tej okrągłej rocznicy od-
były się w  czerwcu w  Kiel-
cach, ale wszystkie imprezy, 
które towarzyszą w tym roku 
boksowi olimpijskiemu, są 

Na tę galę miłośnicy pięściarstwa czekają cały rok. Pasjonujących pojedynków nie brako-
wało. Ale nie tylko zacięte walki bokserskie przyciągnęły na to wydarzenie tłumy

KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Jarosław Stasiulewicz
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niejako podziękowaniem za 
te 100 lat wspaniałej histo-
rii. Bo poza lekkoatletyką 
to właśnie pięściarze wy-
walczyli dla Polski najwięcej 
medali na igrzyskach olim-
pijskich.

– Bardzo się cieszę, że już 
po raz kolejny jako samo-
rząd Województwa Podla-
skiego możemy wesprzeć 
to niesamowite, wspaniałe 
widowisko sportowe, jakim 
jest Sokółka Boxing Show. 
Sportowcom biorącym 
udział w  tym wydarzeniu 
życzę wszystkiego najlep-
szego. Cieszę się, że zawod-
nicy mają emblematy woje-
wództwa. Dzięki temu nasz 
region jest pokazywany nie 
tylko od strony turystycz-
nej czy gospodarczej, ale też 
sportowej – zaznaczył Paweł 
Wnukowski, radny sejmiku.

Na gości wydarzenia cze-
kały doznania nie tylko 
sportowe, lecz także arty-
styczne. Zapewnili je Mar-
cin „Czersky” Czerwiński 
i  Skolim, którzy porwali 
przybyłych miłośników pię-
ściarstwa do wspólnego tań-

ca i śpiewu. A panie z grupy 
Rada Dance oczarowały ich 
pląsami z  użyciem bajecz-
nie kolorowych chust. Za 
to w klimacie starć jeden na 
jednego, choć bardzo od-
miennych niż te bokserskie, 
utrzymali widzów Piotr Ce-
lej i Piotr Nędzarek. Panowie 
wystąpili bowiem w  ringu 
z pokazem walki rycerskiej. 
W  zbrojach, których mógł-
by im pozazdrościć niejeden 
woj z czasów Jagiellonów.

Ale jak podkreślił Zbi-
gniew Malaszewski, wice-
prezes Polskiego Związ-
ku Bokserskiego i  prezes 
Podlaskiego Okręgowego 

Związku Bokserskiego, wal-
ce w ringu daleko do bójki.

– W  tej dyscyplinie sta-
wiamy w głównej mierze na 
technikę. To są tak zwane 
szachy bokserskie. Trzeba 
umieć zamarkować uderze-
nia, zbić je, skontrować, a by 
to się udało, należy być za-
wodnikiem dojrzałym spor-
towo – wyjaśnił.

Wiele słów wdzięczności 
i  wyrazów uznania padło 
tego wieczoru w  stronę To-
masza Potapczyka, trenera 
naszych pięściarzy. To on 
stoi bowiem za wysokim 
poziomem sokólskiego bok-
su i  propaguje sport wśród 
młodych ludzi. Ale jego rola 
jako trenera nie kończy się 
na wskazówkach sporto-
wych kierowanych w  stro-
nę zawodników. Bo, jak ci 
podkreślają, jest on dla nich 
przede wszystkim wycho-
wawcą i wzorem.

– Chcemy dziś zobaczyć 
efekt pracy naszego klubu. 
To nie jest przypadek, że 
właśnie ci wspaniali zawod-
nicy walczą teraz w  ringu. 
Udział w  gali to wynik ich 
ciężkiej pracy, zaangażowa-
nia i  determinacji – powie-
dział Potapczyk.

I podziękował obecnym na 
hali Piotrowi Rećko – Sta-
roście Sokólskiemu, Mariu-

szowi Gromko – Senatorowi 
RP, Dariuszowi Piontkow-
skiemu – Sekretarzowi Sta-
nu w Ministerstwie Edukacji 
i Nauki i Pawłowi Wnukow-
skiemu – radnemu Sejmiku 
Wojewódzkiego.

– Bez tych osób żadna im-

preza w naszym mieście, po-
wiecie i województwie by się 
nie odbyła – podkreślił.

A  oprócz nich walki na 
żywo oglądali: Jerzy Biało-
myzy – Wicestarosta, Łukasz 
Owsiejko – prezes Agen-
cji Rozwoju Regionalnego 

„ARES”, Daniel Supronik – 
Dyrektor Wydziału Finan-
sowego w Starostwie Powia-
towym w  Sokółce, Tomasz 
Tolko – Dyrektor Wydziału 
Organizacyjnego i  licznie 
zgromadzona publiczność. 
Pozdrowienia wszystkim 
uczestnikom i  gościom gali 
przekazał w formie filmowej 
Jacek Sasin, Minister Akty-
wów Państwowych.

Organizatorami wydarze-
nia były Powiat Sokólski 
i  Województwo Podlaskie. 
Honorowy patronat obję-
li Piotr Rećko – Starosta 
Sokólski, Artur Kosicki – 
Marszałek Województwa 
Podlaskiego, Jacek Sasin 
– Minister Aktywów Pań-
stwowych, Dariusz Piont-
kowski – Sekretarz Stanu 
w  Ministerstwie Edukacji 
i Nauki i Mariusz Gromko – 
Senator RP.

Partnerzy wydarzenia to 
Enea S.A. i Enea Ciepło.

***
Organizatorzy wydarzenia 

z całego serca dziękują spon-
sorom. To:
- Usługi Drogowe Krzysztof 
Błahuszewski
- Biuro-Serwis
- Hydraulika Siłowa Ignacy 
Lenkiewicz
- Dom pogrzebowy Hades
- Exparto
- Kuchnia Vikinga
- Bor-Tech Piotr Borowski
- Agencja Rozwoju Regio-
nalnego „ARES” – sponsor 
strategiczny.

Podziękowania kierują tak-
że do partnerów wydarzenia. 
To:
- Enea S.A. 
- Enea Ciepło
- Podlaska Federacja Sportu
- Polski Związek Bokserski
- UKS Boxing Sokółka
- Marcin Pogorzelski – Foto-
grafia
- Bank Spółdzielczy w Sokółce
- Stowarzyszenie Oczy Pod-
lasia
- Karczma za Płotem.
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– To wielki dzień w Po-
wiecie Sokólskim. Jest 
powód do świętowania, 
do dumy, ale też do tego, 
by patrzeć w  przyszłość 
z ogromną nadzieją i wia-
rą. To dlatego, że rząd 
polski przyznał gigan-
tyczne pieniądze Powiato-
wi, a także każdej z gmin 
– powiedział Piotr Rećko, 
Starosta Sokólski.

W  Metal-Fachu odbyła 
się konferencja poświę-
cona pozyskaniu środków 
z  Rządowego Programu 
Inwestycji Strategicznych 
przez Powiat, leżące na 
jego terenie gminy oraz 
związki powiatowo-gmin-
ne. Dofinansowanie, które 
spłynie do naszego regio-
nu, jest rekordowe. Wy-
niesie aż 176 mln zł.

– Te pieniądze wpły-
nęły do Powiatu po to, 
by można było stworzyć 
miejsca pracy, drogi, roz-
winąć szpital, ale też całą 
infrastrukturę społeczną, 
którą gminy zaplanowały 
w ramach tego programu. 
Dzięki temu jako społecz-

KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Krzysztof Jacewicz

ność staniemy się bogatsi, 
a  nasza młodzież będzie 
mogła tu pozostać, wie-
rząc, że nasz region będzie 
się rozwijał – podkreślił 
Piotr Rećko.

Tego olbrzymiego sukce-
su, jakim było skuteczne 
pozyskanie tak znaczącej 
kwoty z myślą o mieszkań-
cach, pogratulował Staro-
ście Sokólskiemu Adam 
Andruszkiewicz, Sekretarz 
Stanu w Ministerstwie Cy-
fryzacji.

– To jest naprawdę impo-
nujące. Wszystkie samo-
rządy Powiatu Sokólskie-

go te środki otrzymały. To 
świadczy o  bardzo wyso-
kiej jakości ich pracy oraz 
o umiejętności pozyskiwa-
nia pieniędzy rządowych 
i o dobrej współpracy z rzą-
dem. Dzięki tej współpracy 
ziemia sokólska i całe woje-
wództwo podlaskie pięknie 
się zmienia przez ostatnie 
lata – zauważył.

Zaznaczył przy tym, że 
właśnie ten region w ostat-
nim czasie oddał Polsce 
bardzo wiele. To dlatego, 
że stał na straży bezpiecz-
nych granic oraz polskiego 
sprzeciwu wobec nielegal-

nej migracji. Mieszkańcy 
ziemi sokólskiej także po-
nieśli tego ofiarę. Mowa na 
przykład o  przedsiębior-
cach czy o pogorszeniu się 
stanu lokalnych dróg. Wo-
bec tego pieniądze przy-
znane na odbudowę infra-
struktury są rzeczywiście 
bardzo potrzebne.

Ale z  dofinansowania 
w  ramach Rządowego 
Programu Inwestycji Stra-
tegicznych skorzystał nie 
tylko Powiat i  gminy leżą-
ce na jego terenie. Środki 
przyznano bowiem rów-

nież siedmiu związkom 
powiatowo-gminnym.

– Warto było je założyć. 
Dzięki temu szpital w  Dą-
browie zyska teraz prze-
budowę całej zewnętrznej 
infrastruktury kanalizacyj-
nej, a  także parkingi i  in-
frastrukturę zewnętrzną – 
podzielił się refleksją Piotr 
Rećko, Starosta Sokólski. 

Wyraził też wdzięczność 
Adamowi Andruszkiewi-
czowi za owocną współpra-
cę. Słowa uznania popły-
nęły w  stronę Sekretarza 
Stanu w Ministerstwie Cy-
fryzacji również ze strony 
burmistrza Dąbrowy Bia-
łostockiej.

– Szesnaście milionów na 
ogromne inwestycje. To 
przede wszystkim drogi, 
sprzęt do utrzymania dróg, 
dwa miliony na posprząta-
nie starego domu kultury 
i  zrobienie tam pięknego 
ogrodu oraz przestrzeni dla 
mieszkańców – wymieniał 
działania, których dzięki 
przyznanemu dofinanso-
waniu podejmie się gmina 
Dąbrowa Białostocka, Ar-
tur Gajlewicz, jej włodarz.

A o działaniach, które już 
niedługo zostaną zrealizo-
wane dzięki dofinansowa-
niu przyznanemu miastu 

Lista projektów z  terenu 
Powiatu Sokólskiego, które 
otrzymały dofinansowanie 
w ramach RPIS:

Powiat Sokólski – Rozbudo-
wa dróg powiatowych w mie-
ście Sokółka – etap II – 8 mln 
zł;

Powiat Sokólski – Rozbudo-
wa dróg powiatowych w mie-
ście Sokółka – etap I – 2 mln 
zł;

Powiat Sokólski – Remont 
dróg powiatowych w  gminie 
Szudziałowo i  Sokółka znisz-
czonych wskutek kryzysu na 
granicy – 29,5 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-
ny „Dębina” – Doposażenie 
i  remont infrastruktury spo-
łecznej SP ZOZ w  Dąbrowie 
Białostockiej – 2 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-

ny „Dolina Rzeki Sidra” –
Rozbudowa drogi powiatowej 
nr 1323B na terenie gminy Si-
dra – 2 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-
ny „Dolina Krynki” – Mo-
dernizacja i  doposażenie in-
frastruktury społecznej SP 
ZOZ Sokółka – 2 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-
ny „Nad Biebrzą” – Dopo-
sażenie infrastruktury spo-
łecznej szpitala powiatowego 
w Sokółce – 2 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-
ny „Pogranicze” – Doposa-
żenie i  remont infrastruktury 
społecznej w  Powiecie Sokól-
skim – 2 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-
ny „Koryciński” – Moderni-
zacja infrastruktury społecz-
nej szpitala funkcjonującego 
na terenie powiatu sokólskie-
go – 2 mln zł;

Związek Powiatowo-Gmin-
ny „Osnowa” – Modernizacja 
i doposażenie pomieszczeń SP 
ZOZ w Sokółce – 2 mln zł;

gmina Dąbrowa Białostoc-
ka – Przebudowa dróg na te-
renie gminy Dąbrowa Biało-
stocka – 8 mln zł;

gmina Dąbrowa Białostoc-
ka – Remont dróg po prze-
jazdach wojsk w  związku 
z  kryzysem migracyjnym na 
granicy polsko-białoruskiej – 
6 mln zł;

gmina Dąbrowa Białostoc-
ka – Rewitalizacja centrum 
miasta w Dąbrowie Białostoc-
kiej – 2 mln zł;

gmina Janów – Przywróce-
nie i  ochrona bioróżnorod-
ności nad rzeką Kumiałką 
wraz z  zagospodarowaniem 
terenów nadbrzeżnych – 5,05 
mln zł;

gmina Janów – Poprawa in-
frastruktury drogowej w miej-
scowości Janów – 1,5 mln zł;

gmina Korycin – Moder-
nizacja systemu ogrzewania 
z  dostawą instalacji fotowol-
taicznej do budynku Szkoły 
Podstawowej w  Korycinie 
z  zagospodarowaniem tere-
nów sportowych szkoły – 7,88 
mln zł;

gmina Krynki – Remont 
dróg powiatowych w  gminie 
Krynki zniszczonych wskutek 
kryzysu na granicy –30 mln zł;

gmina Krynki – Budowa 
Punktu Selektywnej Zbiór-
ki Odpadów Komunalnych 
w  gminie Krynki oraz zakup 
wyposażenia – 8 mln zł;

gmina Kuźnica – Wyko-
nanie w  systemie zaprojektuj 
i wybuduj przebudowy z roz-
budową ul. Szkolnej w  m. 
Kuźnica – 1,71 mln zł;

gmina Kuźnica – Wyko-
nanie w  systemie zaprojektuj 
i wybuduj przebudowy z roz-
budową hydroforni w m. Kuź-
nica wraz z budową pompow-
ni strefowej – 5,7 mln zł;

gmina Kuźnica – Utwar-
dzenie parkingu przy Szkole 
Podstawowej w Kuźnicy - 380 
tys. zł;

gmina Nowy Dwór – Bu-
dowa skateparku przy Szkole 
Podstawowej w Nowym Dwo-
rze – 300 tys. zł;

gmina Nowy Dwór – Bu-
dowa obiektów rekreacyjno-
-sportowych przy Szkole Pod-
stawowej w  Nowym Dworze 
– 8,2 mln zł;

gmina Sidra – Wykonanie 
robót budowlanych na drodze 
powiatowej nr 1260B Stawo-
rowo – Bierniki – 6 mln zł;

gmina Sidra – Budowa bo-
iska wielofunkcyjnego w miej-
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– Jako Powiat Sokólski 
zabiegaliśmy o  realiza-
cję dwóch dróg ekspreso-
wych: S19 i  S8. Pierwsza 
jest w  trakcie wykonywa-
nia, powstaje już odcinek 
prowadzący od Kuźnicy 
do Sokółki, za chwilę będą 
ogłoszone przetargi na bu-
dowę dalszego fragmentu 
od Sokółki przez Czarną 
Białostocką do Białegosto-
ku. Dziś jesteśmy w trakcie 
pierwszego etapu realizacji 
S8. Ta droga będzie zreali-
zowana w standardzie eks-
presowym dzięki Rządowi 
Prawa i  Sprawiedliwości – 
podkreślił Piotr Rećko, Sta-
rosta Sokólski.

W  miejscu, obok którego 
już niedługo będzie prze-
biegać nowiutka obwod-

i  gminie Sokółka, mówił 
Daniel Supronik, Przewod-
niczący Rady Miejskiej.

– W kolejnej edycji miasto 
otrzymało ponad siedem 
milionów na przebudowę 
ciągu komunikacyjnego 
w  samym centrum. Wyre-
montowana będzie między 
innymi ulica Wyszyńskie-
go i Bohaterów Monte Cas-
sino. A  dzięki wnioskowi 
złożonemu przez Piotra 
Rećko, Starostę Sokól-
skiego, oraz cały Zarząd, 
przebudowa obejmie także 
szereg dróg, które zostały 
zniszczone podczas budo-
wy zapory na granicy. Są 
to środki niebotyczne, bo 
w wysokości ponad 29 mln 
zł – powiedział.

Dodał, że w  tej kadencji 
Powiat Sokólski napraw-
dę się rozwija, a  strumień 
środków spływających na 
inwestycje realizowane 
w  naszym regionie nigdy 
nie był tak szeroki jak teraz.

– Chcę podkreślić, że pre-
mier Mateusz Morawiecki 
wraz z całą drużyną Prawa 
i  Sprawiedliwości dotrzy-
muje słowa. Obiecał, że po 
kryzysie granicznym będą 
odbudowane drogi, przy-
znane zostaną środki na 
ten cel. I one cały czas spły-
wają, i  to naprawdę w nie-
bagatelnej, bardzo wysokiej 
kwocie – zaznaczył Staro-
sta.

scowości Sidra – 500 tys. zł;
gmina Sidra – Budowa ze-

społu basenów otwartych na 
terenie Ośrodka Sportu i  Re-
kreacji w Sidrze – 8 mln zł;

gmina Sokółka – Przebudo-
wa ul. Boh. Monte Casino, ul. 
Wyszyńskiego i  ul. Kolejowej 
w  Sokółce wraz z  infrastruk-
turą towarzyszącą – 7 599 
389,75 zł;

gmina Suchowola – Prze-
budowa dróg gminnych 
w  obszarze wiejskim oraz za-
budowie kolonijnej w  gminie 
Suchowola – etap II – 8 mln zł;

gmina Szudziałowo – Prze-
budowa infrastruktury drogo-
wej na terenie gminy Szudzia-
łowo – 5,985 mln zł;

gmina Szudziałowo – Prze-
budowa hydroforni w  Babi-
kach – 1,995 mln zł.

nica Suchowoli, zebrali się 
parlamentarzyści i  samo-
rządowcy, żeby symbolicz-
nie wbić szpadel pod reali-
zację ważnej dla naszego 
regionu inwestycji. Mowa 
o  budowie obwodnicy tej 
miejscowości. Uroczyście 
przekazano wykonawcy 
plac budowy w ciągu drogi 
krajowej nr 8. Zakończenie 
robót, a tym samym ich od-
biór, przewidywane jest na 
2025 rok.

– To kilkanaście kilome-
trów, które pozwolą na to, 
by tiry wyjechały z  miej-
scowości, które obwodnica 
będzie omijała. Mieszkań-
cy doskonale wiedzą, że jej 
brak jest bardzo uciążliwy 
w  codziennym życiu, bo 
nawet przejście na drugą 
stronę ulicy okazywało się 
problematyczne – powie-
dział Dariusz Piontkowski, 
Sekretarz Stanu w  Mini-
sterstwie Edukacji i Nauki.

Nowa nitka pozwalająca 
nie wjeżdżać do Suchowoli 
ma mieć 15 km długości. 
– Ta trasa to nowe możli-
wości dla gminy i jej miesz-
kańców. Mam nadzieję, że 
to będzie też impuls go-
spodarczy. Chcemy zwięk-
szyć dostępność Podlasia 
poprzez budowę szybkich, 
bezpiecznych szlaków – 
podkreślił Mariusz Grom-
ko, Senator RP.

Inwestycja pozwoli kie-
rowcom jadącym na pół-
noc, np. do Suwałk czy 
dalej na Litwę, ominąć nie 
tylko Suchowolę, ale też 
kilka innych miejscowości 
w  Powiecie Sokólskim. Są 
to: Zagórze, Wysokie, Skin-
dzierz, Chodorówka Nowa, 
Poświętne i Krzywa. 

Tym samym nowa obwod-
nica wyprowadzi z  nich 
ruch tranzytowy, co zna-
cząco poprawi bezpieczeń-
stwo i komfort życia miesz-
kańców. O tym, jak bardzo 
budowa nitki zwiększy 
bezpieczeństwo drogowe, 
mówił Paweł Wnukowski, 
radny Sejmiku Wojewódz-
kiego.

– Na tym odcinku jedzie 
tir za tirem. Dochodzi tu 
do wielu kolizji. Bardzo 
dziękuję za to, że w  końcu 
możemy mówić, że obwod-
nica Suchowoli powstanie. 
O  ten moment walczy-
li wszyscy mieszkańcy tej 

gminy i  innych, okolicz-
nych gmin – zaznaczył.

Pozwolenie na budowę 
nowej nitki na drodze kra-
jowej nr 8 wydał Bohdan 
Paszkowski, Wojewoda 
Podlaski. Teraz wyraził ra-
dość, że może uczestniczyć 
w procesie powstawania tej 
inwestycji.

– Chodzi o  bezpieczeń-
stwo, o ochronę środowiska, 
o  zdrowie mieszkańców. 
Trzeba też pamiętać o ogra-
niczeniu hałasu w miejsco-
wościach i o mniejszej ilo-
ści spalin – powiedział.

Obecnie na drodze kra-
jowej nr 8 koncentruje się 
ruch o  znaczącym udzia-
le pojazdów ciężarowych. 
Umowa na wykonanie ob-
wodnicy oznacza między 
innymi koniec zatorów 
i  czystsze powietrze. Ale 
nie tylko z tego powodu jest 
ona istotna.

– Ta trasa będzie miała 
również charakter drogi 
służącej do szybkiego prze-
mieszczania się wojsk. Ten 
szlak to wieloletnie prośby, 
pukania, błagania o  to, by 
ta nitka wreszcie powstała. 
To droga życia dla całego 
naszego regionu – zauwa-
żył Michał Wiśniewski, 
Wiceminister Obrony Na-
rodowej.

Obwodnica Suchowoli 
realizowana będzie w  sys-
temie Projektuj i buduj, co 
oznacza, że wykonawca, 
firma Budimex, ma zapro-
jektować, uzyskać wszyst-
kie niezbędne decyzje ad-
ministracyjne, a  następnie 
wybudować 15-kilometro-
wą trasę. 

Przy przekazaniu placu 
budowy wykonawcy inwe-
stycji byli obecni między 
innymi: Piotr Rećko – Sta-
rosta Sokólski, Dariusz 
Piontkowski – Sekretarz 
Stanu w  Ministerstwie 
Edukacji i  Nauki, Bohdan 
Paszkowski – Wojewo-
da Podlaski, Paweł Wnu-
kowski – radny Sejmiku 
Wojewódzkiego i  Mariusz 
Gromko – Senator RP.

KAMILA BIAŁOMYZY
fot. Jarosław Stasiulewicz

Parlamentarzyści i samorządowcy symbolicznie 
wbili szpadel pod realizację tej inwestycji
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GRZEGORZ RYŻEWSKI
Główny Specjalista

w Narodowym Instytucie
Dziedzictwa

Na straganie w  dzień tar-
gowy doszło do incydentu, 
i to do tego bez rymu. Facet 
z  warzywniaka po prostu 
źle oszacował wytrzyma-
łość skrzynki, którą zdej-
mował z  przyczepki. A  że 
znajdował się w  niefortun-
nej pozycji kucającej, kapu-
sta zaatakowała go z góry.

Ludzie wymyślili pance-
rze chroniące przed bronią 
obuchową, kłutą i  sieczną, 

ale jeszcze nikt nie wpadł 
na pomysł, by wymyślić 
odzież ochronną przeciw-
ko warzywom – dlatego 
sprzedawca nie miał szans 
na obronę. Został przygnie-
ciony.

Spodziewałem się, że ludzie 
pomogą sąsiadowi, ale sta-
ło się coś dziwnego. Ludzie 
– zarówno sprzedawcy wa-
rzyw, jak i ich klienci zaczęli 
uciekać. Nieco zdezoriento-
wany sytuacją, zacząłem się 
rozglądać. Jakiś facet złapał 
mnie za ramię.

– Oszalałeś? – krzyknął na 
mnie. – Uciekaj, jeśli życie 
ci miłe!

– Co? Przed czym? Trze-

ba mu pomóc – wskazałem 
człowieka zasypanego ka-
puścianą lawiną.

– Dla niego już za późno! 
Nie znasz się na medycy-
nie?! – facet zaczął mnie siłą 
odciągać.

– Co ma piernik do kapu-
sty? Tfu. Do wiatraka. Ka-
pusta do piernika. Tfu, tfu. 
Kapusta do medycyny?

– Okłady z kapusty! Prze-
cież każdy wie, że okład 
z  kapusty wszystko wycią-
ga!

– Organizm ludzki nie 
ma mechanizmu wyciąga-
nia czegokolwiek. Chyba 
że mechanizm wyciągania 
palcem kóz z nosa…

– Ech, naiwny pan i głupi! 
Panu wieże 8G namieszały 
w  głowie… Przecież to na 
chłopski rozum...

Chłopski rozum miał z na-
uką jeszcze mniej wspólne-
go niż piernik z wiatrakiem, 
więc przestałem dyskuto-
wać, wyrwałem się z  uści-
sku i  potruchtałem do po-
szkodowanego.

Okład z  liścia kapusty 
wyciąga choroby, więc wy-
obraźcie sobie, co się dzie-
je z  ludzkim organizmem 
obłożonym parunastoma 
główkami kapusty. Z  czło-
wieka wychodzi wszystko 
(pominę tu makabryczne 
detale).

Patrzyłem oniemiały, 
jak z  handlarza wychodzą 
wszystkie jego grzechy – 
bestie rodem z  horroru 
Hellraiser. Potem kapusta 
wyciągnęła z  człowieka 
duszę – oczywiście w  spo-
sób klasyczny – w oprawie 
muzycznej chóru z piosen-
ki Gangsta’s Paradise. Ka-
pusta już nie miała czego 
wyciągnąć, więc zapadła się 
w sobie i zmieniła w czarną 
dziurę śmierdzącą starym 
bigosem.

Czułem, jak dziura usiłuje 
wyciągnąć z mojej kieszeni 
portfel, komórkę i  klucze, 
więc uciekłem.

Wrzuć na LUZ ;)

Total Overdose

W 1926 roku na plebanii 
w Dąbrowie mieszkał proboszcz 
i  dziekan dąbrowski ks.  Józef 
Gaul wraz z  siostrą Anielą, oj-
cem Kazimierzem i  wikarym, 
ks. Benedyktem Borkowskim.

Spis wykazywał kilka „domów 
kościelnych”. 

W  pierwszym mieszkał orga-
nista Stefan Matuszewski z żoną 
Emilią z  Karpieniów oraz sy-
nami Witoldem i  Mirosławem 
oraz córką Ireną.

W drugim domu: wdowa Ka-
zimiera Lutowa z domu Grabiń-
ska, Anna Kudrewska, Włady-
sław Leonowicz z  żoną Teofilą 
z Grynczelów oraz synowie Jan 
i Romuald.

W  trzecim domu mieszkały 
Wiktoria Bienasz i Zofia Kulmacz.

Ks. Józef Gaul to postać bar-
dzo zasłużona dla naszych tere-
nów. Był m.in. jednym z głów-
nych działaczy organizujących 
niepodległość na Sokólszczyź-
nie po I wojnie światowej.

Przy okazji relacji z uroczyste-
go pogrzebu ks. Józefa Gaula, 
pochowanego 3 listopada 1931 
roku, „Wiadomości Archidie-
cezjalne Wileńskie” zamieściły 
notę biograficzną ks. dziekana, 
w której czytamy m.in.: 

Urodził się w  m. Koniabicze, 
par. komajskiej, pow. święciań-
skiego, z ojca Kazimierza i matki 
Izabeli z  Tomaszewskich, drob-
nych właścicieli rolnych, dnia 
1 marca 1870 r. Do Seminarium 
Duchownego w  Wilnie wstąpił 
dn. 30 września 1893 r. i ukoń-
czył je dnia 14 czerwca 1897 r. 
Jako jeden ze zdolniejszych i ro-
kujących dobre nadzieje alum-
nów, został wysłany na dalsze 
studia do petersburskiej Akade-

mii Duchownej. Niestety słabe 
zdrowie nie pozwoliło mu na 
dłuższy pobyt w  surowym kli-
macie północnym; był zmuszony 
opuścić Petersburg; po powrocie 
więc do Wilna, dn. 11 stycznia 
1898 roku, został wyświęcony na 
kapłana przez biskupa Stefana 
Aleksandra Zwierowicza.

Pierwsze stanowisko dusz-
pasterskie otrzymał ks. Gaul 
w  Wilnie przy kościele św. Ja-
kuba, u  boku śp. ks. kanonika, 
a później prałata Jana Kurczew-
skiego, gorliwego kapłana i  wy-
bitnego kaznodziei, i przebył tam 
do 18 marca 1900 r., gdy został 
mianowany na samodzielne sta-
nowisko jako filialista w  Koza-
kiszkach dek. trockiego (obecnie 
Litwa).

Niedługo jednak tam pracował, 
bo już 30 marca 1901 roku zosta-

je przeniesiony na proboszcza do 
Ciechanowca w  pow. bielskim, 
gdzie przebył prawie 11 lat. Tu 
się zaznaczył nie tylko gorliwo-
ścią pasterską, lecz także pracą 
społeczno-gospodarczą, widzimy 
go tu bowiem jako twórcę pierw-
szego w powiecie Stowarzyszenia 
Spożywczego, którem energicz-
nie kieruje przez kilka lat z rzę-
du. Nie była dobrze widziana 

przez władze rosyjskie jego praca 
duszpasterska w  Ciechanowcu, 
bo gdy Ordynariat zamierzał 
zamianować go na stanowisko 
ojca duchownego Seminarium 
Wileńskiego, minister spraw 
wewnętrznych, wyrażając swe 
„zezwolenie”, dodaje, że ks. Gaul 
zostaje pod zarzutem „wrogiego 
ustosunkowania się do prawo-
sławia i  narodowości rosyjskiej 

za swego pobytu w  Ciechanow-
cu.

Po roku proboszczowania 
w  Bielsku podlaskim ks. Gaul 
zostaje powołany na bardzo od-
powiedzialne stanowisko ojca 
duchownego, czyli kapelana Se-
minarium Duchownego w  Wil-
nie; na tem stanowisku przebył 
do 10 października 1913 roku. 
Jako kierownik duchowny kle-
ryków zdobył sobie uznanie 
swemi konferencjami duchow-
nemi, nacechowanemi prostotą 
i  praktycznem ujęciem zadań 
powołania kapłańskiego; na tem 
też stanowisku wykazał głęboką 
znajomość i zamiłowanie przepi-
sów liturgicznych. On to układał 
pierwszą Rubrycelę po piusowej 
reformie Brewiarza. Zawsze wą-
tłe zdrowie nie pozwoliło mu da-
lej pracować w Seminarium, na 
własną więc prośbę zostaje zwol-
niony z  kapelani i  otrzymuje 
rektorat kościoła św. Bartłomieja 
w  Wilnie na Zarzeczu, wkrótce 
jednak powraca do umiłowanej 
pracy duszpasterskiej na parafii 
w  Jasionówce, dek. białostockie-
go. W jesieni 1915 roku śp. ks. Gaul 
zostaje proboszczem w Dąbrowie 
i  tu przebywa najcięższe chwile 
wojny europejskiej, okupacji nie-
mieckiej i  inwazji bolszewickiej, 
znosząc wespół ze swymi para-
fianami wszystkie okropności 
tych czasów. Dnia 6  maja 1920 
roku ks. Gaul zostaje pierwszym 
dziekanem nowo utworzonego 
dekanatu dąbrowskiego i  na tej 
placówce trwa aż do śmierci.

Ksiądz Józef Gaul, dąbrowski proboszcz
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Obecne KŁ „Sokół” powsta-
ło w  1958 r. Okazuje się jed-
nak, że jego korzenie sięgają 
dużo dalej w przeszłość, aż do 
pierwszej połowy minionego 
wieku. Organizowali je ludzie, 
którzy przygodę z łowiectwem 
zaczęli jeszcze przed II wojną 
światową. W  kronikach prze-
wija się m.in. nazwisko Witol-
da Biziuka. Było to pierwsze 
i  przez pewien okres jedyne 
koło łowieckie na terenie So-
kółki. Po jakimś czasie orga-
nizacja rozdzieliła się na koła: 
„Żubr” i „Sokół”.

– Jako myśliwi poza sprawa-
mi związanymi z  łowiectwem 
dbamy także o ochronę środo-
wiska. Nasze działania obejmu-
ją obszar ponad 27 tysięcy hek-
tarów. Ściśle współpracujemy 
z  lokalnym społeczeństwem, 
a przede wszystkim z  rolnika-
mi. Kilku z nich należy do na-
szego zrzeszenia. Pozwala nam 
to na stały kontakt i przepływ 
istotnych informacji – przed-
stawiał Fryderyk Szubzda, wie-
loletni Prezes „Sokoła”, witając 
gości i brać łowiecką przybyłą 
na spotkanie.

Na oficjalnym rozpoczę-
ciu obchodów nie mogło za-
braknąć Zespołu Sygnalistów 
Myśliwskich ,,OCHOTA” 
działających przy Zarządzie 
Okręgowym PZŁ w  Białym-
stoku. Wszak sygnały i  mu-
zyka myśliwska są jednymi 
z  najpiękniejszych zwyczajów 
i tradycji łowieckich, mającymi 
bogatą i wielowiekową historię. 

– W  tym roku obchodzimy 
sto lat zjednoczonego łowiec-
twa. To wspaniała okazja, aby 
wspomnieć o ochronie natury, 
bo przede wszystkim jesteśmy 

strażnikami przyrody. Współ-
pracujemy ściśle z  Lasami 
Państwowymi. I  tak jak często 
przypomina Janusz Samociuk, 
Nadleśniczy Nadleśnictwa 
Czarna Białostocka, lasy nie 
istnieją bez łowiectwa, a  ło-
wiectwo bez lasów – mówił Da-
riusz Krasowski, Łowczy Okrę-
gu Białostockiego, wręczając 
Fryderykowi Szubździe grawer.

Łowczy w  asyście Micha-
ła Łapucia, Członka Zarządu 
Okręgowej Rady Łowieckiej 
w Białymstoku, przekazał tak-
że Zarządowi Koła oraz myśli-
wym zrzeszonym w  „Sokole” 
medal wybity przez Mennicę 
Państwową z  okazji 100-lecia 
PZŁ.

To nie był koniec niespo-
dzianek. Kapituła Odznaczeń 
Polskiego Związku Łowiec-
kiego w  Białymstoku nadała 
Brązowe Medale za Zasługi dla 
Łowiectwa Białostockiego Sta-
nisławowi Szymczukowi i An-
drzejowi Chociło.

Gościem spotkania był Piotr 
Rećko, Starosta Sokólski, któ-
ry, jak mówił, czuł się bardzo 
zaszczycony, mogąc świętować 
wspólnie z bracią łowiecką.

Przekazując na ręce Prezesa 
Szubzdy grafikę z  wyrazami 
szacunku i wdzięczności, przy-
pomniał, jak niebagatelną rolę 
odegrali myśliwi w czasie walki 
z ASF.

Gratulacje z  okazji tak pięk-
nego jubileuszu Zarządowi 
i  członkom Koła Łowieckie-
go „Sokół”, w  imieniu swoim 
i  wszystkich leśników, złożył 
Janusz Samociuk, Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Czarna Biało-
stocka.

Zaznaczył on, że z  kolei ob-
chody 100-lecia PZŁ to cykl 
imprez trwający przez cały 
2023 rok.

– Również wasza gala pięk-
nie wpisuje się w  ten łańcuch 
wydarzeń, uświetniając ogól-
nopolskie obchody wieku 

działalności PZŁ. Leśnictwo 
i  łowiectwo to są dwie niero-
zerwalne dziedziny, niemogą-
ce istnieć bez siebie. W  tym 

miejscu chcę bardzo podzię-
kować za to, że dobrze współ-
pracujemy i że dbacie państwo 
o  środowisko, a  w  szczegól-
ności o  tę jego część, którą są 
zwierzęta. Prowadzicie też 
działalność edukacyjną po-
przez kultywowanie tradycji 
łowieckich, przekazywanie ko-
lejnym pokoleniom zwyczajów 
i  języka łowieckiego. Ponadto, 
szczególnie na tym terenie, 
odgrywacie bardzo ważna rolę 
społeczną, o  czym wspomniał 
już pan Starosta – zwrócił się 
do myśliwych z „Sokoła” Nad-
leśniczy, nawiązując także do 
epidemii afrykańskiego pomo-
ru świń.

Do życzeń i  podziękowań 

dołączył także Czesław Po-
skrobko, Leśniczy Leśnictwa 
Bogusze, myśliwy kultywujący 
od lat młodzieńczych rodzinne 
tradycje łowieckie.

Po części oficjalnej wszyscy 
zasiedli do wspólnej biesiady, 
na której nie zabrakło pieczo-
nego dzika, przygotowanego 
przez Jacka Sakowicza, Leśni-
czego Leśnictwa Czarna Wieś, 
a  jednocześnie Wielkiego Mi-
strza Zakonu Kawalerów Or-
deru Złotego Jelenia!

Spotkanie pasjonatów było 
okazją nie tylko do świętowa-
nia, ale też wymiany doświad-
czeń, dyskusji i  wspomnień. 
Te często stają się inspiracją 
dla młodych pokoleń i  osób, 
które do tej pory nie miały 
okazji zbliżyć się do świata 
myślistwa.

Dzięki takim właśnie opo-
wieściom do Koła Łowiec-
kiego „Sokół” trafiła jedyna 
w  tym gronie Diana – tak 
nazywa się kobietę-myśliwe-
go. A  określenie to pochodzi 
z mitologii rzymskiej, od Dia-
ny, bogini łowów, świata ro-
ślinnego i zwierzęcego, gór, la-
sów, gajów, źródeł leczniczych, 
a  także płodności, Księżyca 
lub światła księżycowego.

To dziesięciolecia kultywowania tradycji, zasad i wartości łowieckich. Pasja my-
śliwych łączy się z pracą, poświęceniem i oddaniem bogatemu dziedzictwu gro-
madzonemu przez wieki przez poprzednie pokolenia. Jubilaci połączyli swoje 
święto z przypadającym w tym roku stuleciem Polskiego Związku Łowieckiego

PATRYCJA ZALEWSKA
fot. Jarosław Stasiulewicz



INFO Sokółka nr 29217 października 2023 r.12

Piłka nożna

ISSN 2450-599X

SYLWIA MATUK
fot. Jarosław Stasiulewicz

Wydawca:
Powiatowy Dom Kultury w Sokółce
ul. Mickiewicza 11, 16 -100 Sokółka

redakcja@infosokolka.pl
www.infosokolka.pl

To było bardzo ciekawe spotkanie,To było bardzo ciekawe spotkanie,
choć na początku trochę mokre

Na sokólskim stadionie rozegrały się 
Derby Powiatu, a zmierzyły się w nich 
dwie nasze drużyny piłkarskie: Klub 
Sportowy „Sokół 1946 Sokółka” i LZS 
Krynki 1955. Od lat te rozgrywki są 
bardzo wyrównane i  zawsze ciężko 
wskazać w  nich faworyta. Ale jak to 
w  każdej dziedzinie sportowej bywa, 
ktoś musi z pojedynku wyjść wygrany, 
a ktoś przegrany

Otóż zwycięskie 3 punkty trafiły dziś 
na konto sokólskiego klubu. Pomimo 
bardzo kapryśnej pogody obu drużyn 
nie zawiedli ich kibice, którzy tłumnie 
zebrali się pod zadaszonymi trybuna-
mi.

–  Wygraliśmy mecz 3:1. W pierwszej 
połowie, po naszych dwóch błędach 
goście wysunęli się na prowadzenie. 
Ale jak to w życiu bywa, niewykorzy-
stane sytuacje lubią się zemścić – rela-
cjonował po meczu Radosław Kabelis, 
trener KS „Sokół 1946 Sokółka”.

Podkreślił, że zespół z  Krynek grał 
w  pierwszej połowie bardzo konse-
kwentnie, wyprowadzając groźne kon-
trataki. Mimo wszystko jednak udało 
się sokólskim piłkarzom kontrolować 
sytuację, co udowodnili już w drugiej 
połowie.

–  Pierwszą, wprawdzie przypadko-
wą bramkę strzelił Filip Kondraciuk. 
Drugim celnym strzałem w wyniku już 
wyprowadzonej akcji był ten wykona-
ny przez kapitana drużyny, Radosława 
Szodę. I  tak wysunęliśmy się na pro-
wadzenie, a w grze przeciwnika widać 
było coraz większą nerwowość – kon-
tynuował Kabelis.

I tak realizując swoje założenia i kon-
tynuując grę, strzelili trzecią bramkę. 
Jej zdobywcą był Sebastian Czopur, 
który zaledwie dwie minuty wcześniej 
wszedł na boisko. 

–  Jego czyn ucieszył naszych kibiców, 
trenerów i  przede wszystkim naszego 
prezesa, który myślę, że jest zadowolo-
ny z tego spotkania. I  to słońce, które 
wyszło podczas drugiej połowy, niech 
nam przyświeca w kolejnej części sezo-
nu – nie krył radości trener.

W  trochę gorszym położeniu zna-
leźli się z kolei piłkarze z LZS Krynki, 
którzy bez żadnego punktu wrócili do 
domu.

–  Dziś niestety porażka, ale trzeba 
grać dalej. Za tydzień mamy kolejny 
mecz u siebie, równie ważny i też za 3 
punkty. Natomiast chcąc walczyć w li-
dze, nie można w środku sezonu dawać 
prezentów rywalowi – mówił Kamil 
Jackiewicz, wiceprezes kryńskiego klu-
bu piłkarskiego.

Dodał, że na pewno trochę ich ta 
przegrana zaboli i kolejny tydzień bę-
dzie gorszy, ale się nie załamują. 

–  Mamy swój cel i  dalej będziemy 
walczyć, aby znaleźć się w górnej części 
tabeli – podsumował Jackiewicz.

Wspomniał również, że derby po-
wiatowe od lat są bardzo wyrównane 
i  ciężko wytypować w  nich faworyta. 
Ale bardzo go cieszy, że między zespo-
łami nie ma żadnej niemiłej atmosfery 
i nieprzyjemnych sytuacji, że rywalizu-
ją ze sobą na zdrowych zasadach i jed-
ni drugich mogą wspierać i kibicować 
sobie nawzajem.
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